

RESOLUTION

adopted by the Council
at its eleventh special session

2101 (S-XI). The future of the Trust Territory of the Cameroons under United Kingdom administration: report of the United Nations Plebiscite Commissioner for the Cameroons under United Kingdom Administration on the plebiscites in the southern and northern parts of the Territory

The Trusteeship Council,

Recalling that it was requested by the General Assembly in resolutions 1350 (XIII) of 13 March 1959, 1352 (XIV) of 16 October 1959 and 1473 (XIV) of 12 December 1959 that the report of the United Nations Plebiscite Commissioner on the plebiscites conducted in the southern and northern parts of the Cameroons under United Kingdom administration be submitted to the Trusteeship Council and transmitted by the Trusteeship Council to the General Assembly with any recommendations and observations it considered necessary,

Bearing in mind the need to facilitate urgent consideration of this report by the General Assembly at its fifteenth session,

1. *Takes note* of the report of the United Nations Plebiscite Commissioner;²

2. *Expresses its warm appreciation* of the work of the United Nations Plebiscite Commissioner and his staff;

3. *Forwards* the report to the General Assembly for its consideration.

1135th meeting,
10 April 1961.

² *Ibid.*

RESOLUTION

adoptée par le Conseil
à sa onzième session extraordinaire

2101 (S-XI). Avenir du Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration du Royaume-Uni: rapport du Commissaire des Nations Unies aux plébiscites pour le Cameroun sous administration du Royaume-Uni sur les plébiscites dans les parties méridionale et septentrionale du Territoire

Le Conseil de tutelle,

Rappelant que, dans ses résolutions 1350 (XIII) du 13 mars 1959, 1352 (XIV) du 16 octobre 1959 et 1473 (XIV) du 12 décembre 1959, l'Assemblée générale a prié le Commissaire des Nations Unies aux plébiscites de soumettre au Conseil de tutelle un rapport sur les plébiscites organisés dans les parties méridionale et septentrionale du Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration du Royaume-Uni, et a prié le Conseil de tutelle de transmettre ce rapport à l'Assemblée générale, accompagné de toutes recommandations et observations qu'il jugerait nécessaires,

Tenant compte de la nécessité de permettre à l'Assemblée générale d'examiner au plus tôt ce rapport, au cours de sa quinzième session,

1. *Prend acte* du rapport du Commissaire des Nations Unies aux plébiscites²;

2. *Exprime ses vifs remerciements* au Commissaire des Nations Unies aux plébiscites et à son personnel pour la tâche qu'ils ont accomplie;

3. *Transmet* le rapport à l'Assemblée générale pour examen.

1135ème séance,
10 avril 1961.

² *Ibid.*